

أصحاب السعادة، الزملاء الكرام،
السيدات والسادة،

في إطار البند 10 (ل) من جدول الأعمال، أعترزم أن أقدم لكم لمحة عامة عن عملية اختيار المدير الجديد لوحدة دعم التنفيذ لإتفاقية حظر الذخائر العنقودية والتي أدت، كما تعلمون جيداً، إلى اختيار السيدة (Pamela Moraga) مديرةً لوحدة دعم التنفيذ.

كما تعلمون عملت الرئاسة على تشكيل وترؤس لجنة اختيار المدير الجديد لوحدة دعم التنفيذ لاتفاقية حظر الذخائر العنقودية، والتي أدت إلى اختيار المدير الحالي للوحدة السيدة (Pamela Moraga). أود أن أوضح هنا أنه وفقاً للقرار المعتمد في اجتماع لدول الأطراف العاشر بشأن إجراءات اختيار مدير وحدة دعم تنفيذ اتفاقية الذخائر العنقودية، تم إنشاء فريق اختيار مدير وحدة دعم التنفيذ، آخذين بنظر الاعتبار التوازن بين الجنسين، والتمثيل الجغرافي، والتوازن بين الدول الأطراف المتأثرة وغير المتأثرة بالذخائر العنقودية، وفقاً للولاية الممنوحة لنا بموجب القرار أعلاه.

فضلاً عن ذلك تم توزيع القائمة النهائية لأعضاء لجنة الاختيار وبدلائهم على جميع الدول الأطراف في تشرين الأول 2022. وقد عقدت لجنة الاختيار عدد من الاجتماعات لتنفيذ ولايتها، استناداً إلى الجدول الزمني المحدد في قرار الاجتماع العاشر للدول الأطراف، مع الإشارة إلى ان اللجنة وافقت على تعيين مركز جنيف الدولي لإزالة الألغام للأغراض الإنسانية، كأمانة عامة للجنة.

وبهذا الشأن تم إجراء تقييم للمرشحين المتقدمين والبالغ عددهم ثلاثة عشر مرشحاً من قبل لجنة الاختيار. من ثم اختيار 5 مرشحين ليتم إجراء المقابلة معهم. وبعد إجراء المقابلات حصلت السيدة موراجا على أعلى متوسط درجات من مجموع درجات أعضاء اللجنة. ووفقاً لذلك تم التوصية بتعيينها في منصب مدير وحدة دعم التنفيذ للإتفاقية بعد ان تم تعميم قرار التعيين على الدول الأطراف واستحصال موافقتها بموجب الإجراء الصامت.

كما أود أجدد لها التهنئة بحصولها على هذا المنصب.

Statement of Amb. Abdul-Karim Hashim Mustafa President of the 11MSP- (10 1)

Excellencies, Distinguished colleagues,
Ladies and Gentlemen,

Under agenda item 10 (1), I intend to provide you with an overview of the selection process for the new Director of the CCM ISU, which as you know well led to the selection of Ms. Pamela Moraga as director of the ISU.

As you now the Presidency worked to form and chair the Selection panel to appoint the new director of the Implementation Support Unit for the Cluster Munitions Convention, which led to the selection of the current director of the unit, Ms. Pamela Moraga.

I would like to clarify here that in accordance with the decision adopted at the Tenth Meeting of States Parties on the procedures for appointing the Director of the Implementation Support Unit of the Convention on Cluster Munitions, a the selection panel has been established, taking into account gender balance, geographical representation, and the balance between affected and non-affected States Parties, in accordance with the mandate granted to us by the 10 MSP decision.

In addition, the final list of members of the Selection Panel and their surrogates was distributed to all States Parties on October 3, 2022. The Selection Panel held a number of meetings to implement its mandate, based on the timetable specified in the decision of the Tenth Meeting of States Parties, noting that the Panel agreed to Appointment of the Geneva International Center for Humanitarian Demining as the General Secretariat of the Committee.

In this regard, an evaluation of the thirteen applicants was conducted by the selection panel to choose 5 candidates to be interviewed. After conducting the interviews, Mrs. Moraga obtained the highest average score out of the total scores of the selection panel. Accordingly, she was recommended for appointment to the position of Director of the Implementation Support Unit of the Convention after the appointment decision was circulated to the States Parties and their approval was obtained under the silent procedure.

I would also like to renew my congratulations to her on obtaining this position.